腐蚀科学与防护技术

Corrosion Science and Protection Techonology

登录 注册 | 遗忘密码? | FAQ 用户名 密码 检索 论文快速检索: 高级检索

读者服务

论文

Ti6Al4V合金氢致脆性磨损机制

张天成, 姜晓霞,李诗卓

北京科技大学表面科学与腐蚀工程系

摘要:

用自制的高精度单摆划痕装置,分别测量了TiAl4V合金在空气以及0.5mol/LH2SO4溶液中于不同腐蚀电位下腐蚀和腐蚀磨损过程 中的比能耗,材料流失量,摩擦系数和动态硬度等。

关键词: 腐蚀磨损 氢致磨损 单摆划痕

BEHAVIOUR OF HYDROGEN INDUCED CORROSION WEAR OF TI6A14V ALLOY

Abstract:

The changes of specific energy consumption, material losses, friction coeffi- cient and dynamic hardness of Ti6A14V during corrosive wear process in 0. 5 mol/L H2S04 solution at different potentials and in air were investigated using a pendulum scratching appa- ratus, the hydrogen contents in scratching tracks was measured with SIMS, and the mor- phologies of scratching tracks were observed by SEM. The results showed that the wear pro- cess induced the hydrogen concentrating at wear subsurface, which decreased the energy consumption per unit volume of material loss and facilitated the nucleation and propagation of the surface cracks.

Keywords: corrosive wear Ti6A14V hydrogen induced wear pendulum scratching

收稿日期 1900-01-01 修回日期 1900-01-01 网络版发布日期 1999-05-25

DOI:

基金项目:

通讯作者: 张天成 Email:

作者简介:

参考文献:

本刊中的类似文章

- 1. 毕红运, 姜晓霞, 李诗卓 .CI^_致脆对不锈钢磨蚀的影响及其判据研究[J]. 腐蚀科学与防护技术, 1999,11(3): 156-160
- 2. 王杰敏, 文九巴, 张伟, 龙永强, 李全安. La对热浸镀渗铝层抗冲蚀腐蚀磨损性能的影响[J]. 腐蚀科学与防护技术, 2006, 18(4): 262-264

文章评论

反馈人		邮箱地址		
反馈标题		验证码	4593	
			_	
Convright 2008 by 腐物	 科学与防护技术			

扩展功能

Supporting info

PDF<u>(140KB)</u>

[HTML全文]

参考文献

把本文推荐给朋友

加入我的书架

加入引用管理器

引用本文

Email Alert

文章反馈

浏览反馈信息

- ▶腐蚀磨损
- ▶氢致磨损
- ▶ 单摆划痕

- ▶ 张天成
- ▶ 姜晓霞
- ▶ 李诗卓

Article by Article by

Article by